
Protokół Nr XXIII/08 
z obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz  

w dniu 29 grudnia 2008 roku 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXIII 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad. Przywitała radnych, p. Wójt, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, 
oraz mieszkańców Gminy, przybyłych na obrady. 
Radnych obecnych było 13. 
 Radni nieobecni 

1. Jerzy Migas 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 1745  w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Przywidzu. 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad: 
        
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) zatwierdzenie porządku obrad, 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 

4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

 1. przystąpienia Gminy Przywidz do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby 
 2. zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przywidz”    
 3. ustalenia opłat za niektóre świadczenia w publicznym przedszkolu gminnym, 
 4. regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

   przyznawania nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Przywidz dodatków: 
   za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość  
   i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze  stosunku 
   pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
   i godziny doraźnych zastępstw, a takŜe wysokość nauczycielskiego dodatku  

               mieszkaniowego i szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania oraz zasady  
               przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich  
               osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze,  
 5. przekazania do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu realizacji  
     zadania wynikającego z ustawy z dnia 7 września 2007r. o pomocy osobom 
     uprawnionym do alimentów polegającego na podejmowaniu działań wobec  
                dłuŜników alimentacyjnych,                 
 6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
     dla fragmentu obrębu Pomlewo obejmującego działki nr 59,60, 61/4 w Gminie 
                Przywidz, 
 7. sprzedaŜy nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości, 
 8. sprzedaŜy nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości, 
 9. zmiany uchwały Rady Gminy Przywidz nr XX/187/2008 z dnia 10 listopada 2008r. 
     „w sprawie określenia minimalnych stawek czynszu  dzierŜawnego gruntu i najmu 
                za lokale uŜytkowe stanowiące własność Gminy Przywidz, 
          10. uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  
                gminy Przywidz na lata 2009-2013, 



          11. zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie 
                ścieków do urządzeń gminnych. 
 

12. zmiany budŜetu Gminy Przywidz na 2008 rok. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej z wykonania zadania zleconego przez Radę. 
7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
8. Wnioski i oświadczenia radnych. 
9. Zakończenie obrad. 

Zapytała czy są uwagi do porządku obrad? 
Wójt Gminy – BoŜena Mielewczyk – Zawada  - wnioskowała o przyjęcie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie ustalenia „regulaminu przyznawania nagród  Wójta Gminy 
Przywidz” dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze. 
Dodała, Ŝe w dniu 19.12.br. Związki zawodowe wynegocjowały, iŜ powyŜszy Regulamin 
będzie funkcjonował na odrębnej uchwale. 
Radny Andrzej Przybycień -   Regulamin przyznawania nagród Wójta Gminy dla nauczycieli 
powinien być uzgodniony ze związkami zawodowymi. Według mojej wiedzy takiego 
uzgodnienia nie ma. Jestem przeciw głosowaniu tej uchwały, gdyŜ jest to niezgodne z 
prawem. Nie tylko ten Regulamin, ale i pozostałe nie zostały uzgodnione ze związkami 
zawodowymi. 
Wójt Gminy -  radnym został dostarczony protokół z negocjacji w dniu 17.12  i 19.12.br. 
Dzisiaj byli obecni w Urzędzie Gminy przedstawiciele związków i podpisali powyŜszy 
protokół. Jeśli chodzi o projekt uchwały, który przed chwilą proponowałam, to art.39 Karty 
Nauczyciela mówi, Ŝe nagrody przyznawane przez Wójta dla nauczycieli, nie muszą być 
konsultowane i  negocjowane ze związkami  
Radny Andrzej Przybycień -  z tego co wiem podpisano protokół rozbieŜności, negocjacji nie 
było. Był to dyktat. Przedstawiono związkom regulamin i do Ŝadnych negocjacji nie doszło. 
Zgodzono się tylko na kosmetyczne ustępstwa. TakŜe jako wieloletni związkowiec i radny 
pierwszy raz z takim czymś się spotkałem. Dlatego zdecydowanie jestem przeciwny ujmowań 
tego regulaminu i pozostałych dodatków w porządku obrad sesji. 
Radny Marian Sikora – jestem za odrzuceniem zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Przywidz. Motywuję to tym, Ŝe początek Planu Odnowy Miejscowości Przywidz  jest 
plagiatem. MoŜna to znaleźć w internecie i przepisać. W pozycji 3.2 – Słabe strony – brak 
usług wyŜszego rzędu- co to ma być? 
Brak kultywowania tradycji – jakiej tradycji? 
W pozycji 3.4 – ZagroŜenia 
− niewykorzystanie środków unijnych finansowych z Unii Europejskiej ( brak inicjatyw w 

zakresie pozyskiwania środków) -  o tym wiemy i to źle świadczy o Gminie, o 
pracownikach i gospodarzu Gminy. 

− niski stopień świadomości społeczeństwa o moŜliwościach rozwoju regionu – to jest 
obraŜanie, to parodia 

Przewodnicząca Rady Gminy -  podziękowała przedmówcy. Wyraził Pan swoją opinię 
negatywną i sądzę, Ŝe najlepszym polem do dyskusji tego rodzaju, były posiedzenia komisji, 
na których nie był Pan obecny. 
Radca prawny -  odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Przybycienia dot. regulaminu 
wynagradzania nauczycieli. Ustalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli jest wyłączną 
kompetencją organu prowadzącego szkołę, czyli Wójta i Rady Gminy i tylko te organy maja 
prawo stanowienia. Związki zawodowe są uprawnione do zaopiniowania regulaminu. Nie jest 
tak, Ŝe są dwie strony, które stanowią czy redagują regulamin. Organem uchwałodawczym i 
stanowiącym jest Rada Gminy. Opinia związków zawodowych jest niezbędna, w celu 
uwzględnienia interesu osób zainteresowanych. Osoby zainteresowane  były zaproszone o 



wyraŜenie swojej opinii w dwóch terminach. Był najpierw uzgadniany regulamin  w wersji 
pierwotnej, jako projekt przygotowany przez Wójta. Po czym były zastrzeŜenia. Odbyło się  
ponowne spotkanie. Znaczna część  zastrzeŜeń została uwzględniona przez p. Wójt. 
Natomiast pozostające punkty nie dano się pogodzić z interesem gminy, zdaniem organu 
projektującego ten regulamin. W związku z tym ostateczną decyzje w tym zakresie podejmie 
Rada Gminy. W uzasadnieniu  do uchwały argumentacje organu prowadzącego szkoły, są 
takie, Ŝe niektóre rozwiązania związków zawodowych nie mogą być przyjęte. Oczywiście ta 
uchwała podlega publikacji, jeŜeli organ publikujący w ramach nadzoru tę uchwałę 
zakwestionuje, nie wejdzie ona w Ŝycie. Nie moŜemy uchylić się jako organ stanowiący do 
wykonania funkcji nakładowej przez Kartę Nauczyciela na kaŜdy rok. Jest to zadanie własne 
gminy i gmina jeśli ma inne zdanie niŜ uregulowania z roku ubiegłego ma prawo 
zaproponować własny tekst. Regulamin nagród Wójta uregulowany jest w art. 39 Karty 
Nauczyciela. Ten regulamin jako, Ŝe stanowi wyłącznie wydatkowanie środków gminy, nie 
wymaga opinii związków. To nie związki stanowią regulamin tylko Rada Gminy. 
 
Radny Andrzej Przybycień -    Pan radca wprowadza mętlik prawny. Dla p. radcy 
opiniowanie i uzgadnianie , to jest  zamienne pojęcie. To są zupełnie róŜne pojęcia. 
Opiniowanie jest nieobligatoryjne dla drugiej strony, a uzgadnianie jest obligatoryjne. 
Chciałem wyprostować bo to jest powaŜny błąd. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -    na przyszłość proszę zwracać się do prasy, bo ja te tematykę 
znam, a Pan występuje jako „gwiazda sesyjna”. 
 
Radny Marian Sikora -   Pani stwierdziła, Ŝe byłem nieobecny  na komisji społecznej, ale nie 
jestem członkiem tej komisji. Projekt tej uchwały był na komisji społecznej, a powinien być 
na komisji gospodarczej. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -   ma Pan prawo do odmiennych zdań. Uprzejmie  proszę o 
wyciszenie emocji. Radni otrzymali pakiet uchwał do rozwaŜenia. Na swojej komisji miał 
Pan prawo poruszenia tej kwestii na komisji, czego Pan nie uczynił. 
 
Kto z Państwa jest za przyjęciem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia „ 
regulaminu przyznawania nagród  Wójta Gminy Przywidz” dla nauczycieli za ich osiągnięcia  
dydaktyczno – wychowawcze. 
 
Za -10 
Przeciw – 2 
Wstrzymujące – 1 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy -    przyjmujemy projekt uchwały do porządku obrad 
  jako punkt 5.13 
 
Ad.2 Przewodnicząca Rady Gminy -   nikt z Państwa  nie wniósł uwag  ustnych ani 
pisemnych, z zatem nie ma  uwag do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad.3 Wójt Gminy -   przedstawiła informację z działalności Wójta i podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym  (w zał.) 
 



Następnie Wójt Gminy  ogłosiła wynik przeprowadzonej ankiety. Sołtys roku w gminie  
Przywidz.  
I miejsce zajęła sołtys sołectwa Sucha Huta – Stanisława Holza. 
II miejsce – sołtys sołectwa Michalin – GraŜyna Ropela. 
III miejsce – sołtys sołectwa Marszewo – Lidia Demps. 
 
Ad.4 Interpelacje radnych.  

1) Radny Marian Sikora -   wnioskował o odrzucenie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przywidz” 

 
Przewodnicząca Rady Gminy -  to jest pana wniosek i ma pan prawo głosować. Jeśli radni tak 
uznają jak pan to przegłosuje. 
 
Radny Marian Sikora -   to znajdziemy w internecie, na stronie Państwa Borkowskich, tylko 
trochę zmieniono. 
 

2) Radny Zdzisław Gackowski -  złoŜył wniosek formalny o zatwierdzenie Planu Pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. 

 
Przewodnicząca rady Gminy -   po przeczytaniu protokołu komisji rewizyjnej, odczyta Pan 
plan pracy swojej komisji 

3) Radny Jerzy Jusiak -   wnioskował o uzupełnienie oświetlenia na bulwarze. 
 
Wójt Gminy – zgłaszaliśmy awarię lamp oświetleniowych na bulwarze ENERGII z Sopotu. 
 

4) Radny Andrzej Przybycień -  odniósł się do słów skierowanych przez Przewodniczącą 
Rady. UwaŜa, Ŝe jest to obraźliwa uwaga dotycząca „ o, Ŝe tyle mojej pracy jest bo 
obecna jest prasa”. UwaŜam, Ŝe naduŜywa Pani stanowiska, czyniąc personalnie 
uwagi. 

 
Ad 5.1 Rozpatrzenie i podjęcie uchwał. 
Przewodnicząca Rady Gminy -    odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Przywidz do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby. 
 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia Komisji Społecznej była pozytywna. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -   poddała w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 12 głosach „za”, 1 „przeciw”- radni przyjęli w/w uchwałę. 
 
P. Krystyna Podgórska -   stwierdzam, Ŝe Rada  Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji ( 
uchwała  Nr XXIII/198  /08 w zał. 
 
Ad 5.2. P. K. Podgórska -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  „Planu 
Odnowy Miejscowości Przywidz. 
 
Uwag radni nie wnieśli. 
 
Komisja społeczna wyraziła  pozytywna opinię do w/w uchwały. 



 
Głosowanie: 
„Za” - 10 
„Przeciw”- 2 
 
Radna Rogowska nie głosowała, wyszła. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji( w zał. uchwała Nr XXIII/ 199    /08) 
 
Ad 5.3 Przewodnicząca Rady Gminy -   przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia  
opłat za niektóre  świadczenia w publicznym przedszkolu  gminnym. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Opinia komisji  gospodarczej  do w/w uchwały była pozytywna.  
 
Głosowanie: 
„Za” – 11 
„Przeciw” - 1 
„ wstrzymujące” - 1 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -   stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę ( w zał. 
uchwała Nr XXIII/ 200    /08) 
 
Ad 5.4 Projekt uchwały w sprawie regulaminu   określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę 
Przywidz dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze  
stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
 i godziny doraźnych zastępstw, a takŜe wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego 
i szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania oraz zasady  przyznawania nagród dla 
nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze,  
Wójt Gminy -    przypomniała, Ŝe odbyły się 2  spotkania z przedstawicielami związków 
zawodowych. Do części uwag, Urząd ustosunkował się pozytywnie  min. - dodatek 
motywacyjny aby wynosił od 1% - 25%.WyraŜono zgodę na zlikwidowanie zapisu o ocenie 
dobrej, następnie  zapis o stałych  dodatkach, o tym mówi Karta Nauczyciela. Natomiast w 4 
zasadniczych punktach nie uzyskano konsensusu, gdyŜ uwaŜamy, Ŝe nie moŜna wydzielić 
dodatków dla nauczycieli i kadry kierowniczej. Poza tym uwaŜamy, Ŝe dodatek motywacyjny 
powinien mieć charakter uznaniowy. 
Poza tym dodatek motywacyjny moŜna przyznać wcześniej niŜ po przepracowaniu pół roku. 
Zgodzono się na wyodrębnienie  regulaminu nagród Wójta Gminy z regulaminu 
wynagradzania. Naszą propozycją było, aby wydzielić pulę nagród 50% dla dyrektorów i 
50% dla Wójta. Sugestią związków  było 25% dla Wójta i 75% dla dyrektora. Komisja 
Społeczna  Rady uwaŜa, Ŝe 50% na 50%, a Państwo musicie w tym zakresie podjąć decyzję. 
 
Radny Andrzej Przybycień -   kaŜdą uchwałę powinna przerobić problemowa komisja  i w 
tym przypadku komisja społeczna. PoniewaŜ dzisiaj został podpisany  protokół niezgodności, 
czy komisja wie o co tam chodzi, czy komisja prosiła związki zawodowe i czy wie jak 
przebiegały negocjacje? Wiele formalnych spraw  dotyczących uzgadniania nie zostało 
spełnione. Jest to zadanie dla komisji. UwaŜa, Ŝe nie do końca sprawy zostały wyjaśnione. 



 
  Wójt Gminy – na spotkaniu 18 grudnia poinformowałam komisję społeczną Rady  Gminy o 
spotkaniu z przedstawicielami związków zawodowych i ich stanowiskach.. W dniu 19 
grudnia br. spotkaliśmy się ponownie z przedstawicielami związków i próbowaliśmy podjąć 
rozmowę.. Były pewne ustępstwa i kompromisy,  ale nie na wszystko zgodziliśmy się, gdyŜ 
biorąc pod uwagę moŜliwości  finansowe gminy. Sporządzono protokół uzgodnień, który 
został podpisany w dniu dzisiejszym przez związki. W treści protokółu  nic się nie zmieniło.  
Pani Krystyna Podgórska – zapytała czy są jeszcze uwagi do projektu uchwały? 
Radni uwag nie zgłosili. 
Przystąpiono do głosowania 
za – 8 
przeciw-2 
wstrzymujące – 3 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/201)08 
ad.5.5 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie przekazania do 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu realizacji  zadania wynikającego z 
ustawy z dnia 7 września 2007r. o pomocy osobom uprawnionym do alimentów polegającego 
na podejmowaniu działań wobec    dłuŜników alimentacyjnych. 
Otworzyła dyskusję 
Radni uwag nie wnieśli. 
Pan Jerzy Jusiak -     Przewodniczący  komisji gospodarczej – przedstawił pozytywna opinię 
komisji do w/w projektu uchwały. 
Głosowanie 
za – 13 
Przewodnicząca Rady Gminy  -stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/202/ 2008.  
ad.5.6.Pani Krystyna Podgórska -   przedstawiła projekt uchwały  w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu 
Pomlewo obejmującego działki Nr 59, 60, 61/4 w Gminie Przywidz. 
Otworzyła dyskusję. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Głosowanie 
za – 12 
wstrzymujące – 1 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji.  
( uchwała Nr XXIII/203/2008 w zał.)  
ad.5.7 Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości. 
Radna Mirosława Rogowska -  przypomniała, Ŝe na początku kadencji uzgodniono, Ŝe nie 
czyta się podstaw prawnych uchwał. 
Czy są uwagi do w/w projektu uchwały – spytała p. Krystyna Podgórska 
Uwag radni nie wnieśli. 
Głosowanie 
za – 13 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji.  
( uchwała Nr XXIII/204/2008 w zał.) 
ad.5.8 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie  sprzedaŜy 
nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości. 
Czy są uwagi do w/w projektu uchwały – spytała p. Krystyna Podgórska 



Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Głosowanie 
za – 13 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/205/2008). 
ad.5.9. Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały 
Rady Gminy Przywidz nr XX/187/2008 z dnia 10 listopada 2008r. „w sprawie określenia 
minimalnych stawek czynszu  dzierŜawnego gruntu i najmu za lokale uŜytkowe stanowiące 
własność Gminy Przywidz, 
Otworzyła dyskusję 
Uwag nie wniesiono. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Głosowanie 
za- 11 
przeciw- 1 
wstrzymujące – 1 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/206/2008). 
ad.5.10. Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  gminy Przywidz na lata 
2009-2013, 
Radni uwag nie wnieśli 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Głosowanie 
za- 10 
przeciw – 1 
wstrzymujące – 2 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/207/2008). 
ad.5.11.Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie ścieków do urządzeń 
gminnych. 
Pan Jerzy Jusiak – Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  przedstawił stawki 
zaproponowane na posiedzeniu komisji gospodarczej: 
− cena 1m3 wody – 2.30 zł 
− cena 1m3 ścieków odprowadzanych do urządzeń kanalizacyjnych – 3.30 zł 
− cena 1m3 nieczystości płynnych dowoŜonych – 2.90 zł 
Komisja społeczna przyjęła zaproponowane stawki przez komisję gospodarczą. 
Pani Krystyna Podgórska – czy są inne propozycje? 
Nie zgłoszono. 
Pani Krystyna Podgórska -  proszę o przegłosowanie zmian stawek w projekcie uchwały 
zaproponowanych przez komisje rady. 
Głosowanie 
za- 11 
przeciw – 1 
wstrzymujące -1 
Pani Krystyna Podgórska -   poddała pod głosowanie w/w uchwałę ze zmienionymi stawkami 
zaproponowanymi przez komisje. 
Głosowanie: 



za- 11 
przeciw- 1 
wstrzymujące – 1. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XXIII/208/2008) 
 
 ad.5.12 Pani Maria Piotrowiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu 
Gminy Przywidz na 2008 rok. Uzasadniła zmiany w planie dochodów i wydatków. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  Samorząd wojewódzki odstąpił od partycypowania gminy w 
kosztach budowy i remontu nawierzchni chodnika w Przywidzu w wysokości 100 tys. zł. 
Podkreśliła, Ŝe dzięki staraniom p. Wójt potraktowano naszą gminę bardzo miło. 
Uwag nie wniesiono. 
Głosowanie 
za – 11 
wstrzymujące – 1 
przeciw – 1 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXIII/209/2008). 
ad.5.13. Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 
„Regulaminu przyznawania nagród Wójta Gminy Przywidz” dla nauczycieli za ich 
osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze.  
Otworzyła dyskusję. 
Uwag nie wniesiono. 
Głosowanie 
za- 10 
przeciw – 2 
wstrzymujące – 1 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXIII/210/08) 
 
ad.6. Pan Zdzisław Gackowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  odczytał protokół 
komisji rewizyjnej z dnia 19.11.2008r. Z kontroli działalności Wójta za I półrocze 2008r.  
( w zał.). 
Następnie przedstawił plan pracy komisji na 2009 rok. ( w zał.) 
Przewodnicząca Rady Gminy -  Przewodniczący komisji rewizyjnej przedstawił plan pracy 
komisji. Zostawimy temat otwarty. Na najbliŜszej sesji będziemy zatwierdzać plany pracy 
pozostałych komisji i wówczas zatwierdzimy plany jedną uchwałą. 
Pytań do komisji rewizyjnej nie zgłoszono. 
 
ad.7. Pan Wiesław Spisak – sołtys sołectwa Stara Huta – wypowiedział się na temat juŜ 
sprzedanego obiektu w Klonowie Górnym. Na posiedzeniach komisji pozytywnie odniesiono 
się do faktu, Ŝe świetlica dla sołectwa ma być. Co dalej? Jak rozwiąŜemy problem braku 
świetlicy w sołectwie? Teraz są środki ze sprzedanego obiektu i w piśmie otrzymał 
odpowiedź, Ŝe będzie rozpatrywana moŜliwość postawienia domku. Ten temat proponuje 
postawić na sesji i rzetelnie go omówić. Ustalmy termin z Przewodniczącą Rady Gminy. 

2) Poruszył sprawę drogi, która została zrobiona niezgodnie z projektem. W projekcie do 
budŜetu jest zapis  droga Klonowo Górne – Stara Huta. Projekt kosztował 10 tys. zł. 
W tym roku odstąpiono od projektu . W planie było 40 tys. zł na drogę. Wywieziono 
na drogę  4-5 wywrotek destruktu i kilka godzin pracowała równiarka. Czy to jest 40 
tys. zł? 



3) Następną kwestią jest zbiornik na wodę popłuczną przy hydrofornii w Starej Hucie. 
Otrzymał 2 pisma z informacją, Ŝe ten problem będzie rozwiązany w 2008 roku. 

4) Jako mieszkaniec gminy chciałby wiedzieć jak wygląda współpraca między gminą a 
radnymi powiatowymi. Jakie zyski przynosi ta współpraca? 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pan radny Etmański dwukrotnie informował nas jakie 
działania czynił dla pozyskania środków dla gminy. Poza tym radni powiatowi są zapraszani 
na sesję Rady Gminy. 
Wójt Gminy – nie ma takiej moŜliwości, aby w kaŜdej wsi funkcjonowała świetlica. Świetlica 
jest w Nowej wsi i z niej moŜe korzystać sołectwo Stara Huta. Jeśli mieszkańcy sołectwa i 
Rada Sołecka Starej Huty wypowiedzą się czego oczekują i co jest im potrzebne, przy takiej 
małej ilości dzieci, to spróbujemy się do tej prośby ustosunkować . 
Jeśli chodzi o drogę, to wykonana została zgodnie z projektem, moŜe nie do końca, jednak 
bez krawęŜników, które podraŜają koszty. Inspektor nadzoru złoŜył podpis pod prawidłowym 
wykonaniem zadania. Świadomie nie ma krawęŜników, kosztem wydłuŜenia drogi. W 
przyszłym roku będziemy dalej kontynuować remont tej drogi, gdy otrzymamy potwierdzenie 
środków  z Urzędu Marszałkowskiego. 
Pani Magdalena Czernis -  zaproponowała, aby sesje odbywały się w Gimnazjum, gdyŜ w 
Gok-u jest zimno. 
Pani Maria Ścibek – sołtys Marszewskiej Góry -  Komisja rewizyjna nie odpowiada moim 
odczuciom. Wyliczenia nie są adekwatne do sytuacji, która jest. Droga w sołectwie tylko była 
wyrównana. Nie wiadomo jaki był tego koszt. Co roku do budŜetu są zgłaszane wnioski min. 
o remont drogi. Nawieziono 5 wywrotek tłucznia a droga nadal jest nieprzejezdna. 
Jest pismo, Ŝe sąsiad zajmuje 50% pasa drogi. Jest zła komunikacja. Nie moŜna tej sprawy 
załatwić. Pytam P. Wójt, gdzie moŜna w tej sprawie się zgłosić. 
Sprawa wycięcia krzewów, równieŜ jest niemoŜliwa. Chciałaby, aby Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej przyjechał na tę drogę i wyjaśnić jakie były nakłady ? 
 
ad.8. Przewodnicząca Rady Gminy -  przekazała Ŝyczenia świąteczno-noworoczne nadesłane 
do Rady Gminy Przywidz. RównieŜ złoŜyła obecnym Ŝyczenia noworoczne, szampańskiej 
zabawy, a w Nowym Roku samych dobrych dni. 
Głos zabrał p. Zenon Braun, który  31 grudnia przechodzi na emeryturę. Podziękował za 
współpracę i Ŝyczył radnym wszystkiego dobrego w Nowym Roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy -   odczytała Podziękowanie za współpracę przesłane przez p. 
Marka Warakomskiego – szefa Powiatowej StraŜy PoŜarnej w Pruszczu Gdańskim, który 
odchodzi na emeryturę. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  zakończyła obrady XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Przywidz, dziękując obecnym za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. PoŜoga  
        Przewodnicząca 
        Rady Gminy Przywidz 
        Krystyna Podgórska 
 
 
 
 
 
 
 


